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Het jaarverslag dat voor u ligt is ons verantwoordingsdocument over het schooljaar 

2017-2018 aan ouders, leerlingen en alle anderen die bij onze school betrokken zijn. 

Het geeft een beeld van de belangrijkste ontwikkelingen, opbrengsten en activiteiten 

van het afgelopen schooljaar.   

 

Met een aantal nieuwe collega’s en een nieuwe directeur is Berg en Bos het schooljaar 

2017-2018 gestart. Ook hebben er meer meerdere studenten van Saxion dit jaar hun 

stage weer op de Berg en Bosschool gelopen.  

In dit verslag kunt u lezen waar het team afgelopen schooljaar hard aan heeft gewerkt. 

  

 

Mocht u naar aanleiding van dit jaarverslag vragen of opmerkingen hebben dan horen 

we dat graag van u,  

  

 
 
Nanda Bolt-Schrijvers 

directeur  Berg en Bosschool 

 

 

VOORWOORD EN INLEIDING 
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Ieder schooljaar maakt de school een ontwikkelagenda. Hierin staat beschreven aan welke 

doelen en onderdelen de school dat jaar gaat werken, of welke onderwerpen in ontwikkeling 

zijn. De ontwikkelagenda is opgesteld samen met het team, en ook heeft de MR hierin 

meegedacht. 

De volgende punten zijn dit jaar speerpunten geweest: 

 

 

 

1. Het verbeteren van de instructievaardigheden van alle teamleden door gebruik te 

maken van het EDI-model. ( Expliciete Directe Instructie)  Dit is een instructiemodel 

dat er voor zorgt dat alle leerlingen op het juiste niveau instructie krijgen, volgens 

een vast stappenplan. 

2. De kwaliteitsgebieden: Zicht op ontwikkeling en Kwaliteitszorg op orde hebben 

volgens de inspectienormen. 

3. Komen tot een keuze voor een methode Engels, passend bij de leerlingen van de 

Berg en Bosschool. 

4. Het ontwikkelen van een ICT-plan voor de komende vier jaar. Daarnaast een keuze 

maken in de vervanging van de hardware. 

5. De taakgroep PR is actief in het maken van een plan om leerlingen te werven en 

van de Berg en Bosschool weer een groeiende school te maken. Het  

leerlingenaantal, uitstraling van de school en betere nauwere samenwerking met 

de kinderopvangorganisaties of andere scholen zijn speerpunten. 

 

DOELEN VAN HET ONDERWIJS 
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Wat heeft het opgeleverd? 

  

   

 

 

 

 

 

1. Afgelopen schooljaar heeft een werkgroep EDI samen bekeken hoe het team 

een doorgaande lijn in instructie kon krijgen ( in alle groepen dezelfde 

werkwijze) en hoe deze vaardigheden verbeterd konden worden. De directeur 

heeft in alle groepen lessen bekeken en deze beoordeeld met behulp van het 

Bekwaamheidskompas. Dit is een instrument om de kwaliteit van de lessen en 

de instructie te beoordelen en de ontwikkelpunten vast te stellen. Daarvoor 

heeft de directeur een training “Meesterlijk bekwaam’ gevolgd. Samen met het 

team kon de conclusie worden getrokken dat er nog te weinig ( theoretische) 

kennis, en  vaardigheden aanwezig zijn om deze manier van instructie goed te 

geven. Het volgende schooljaar zullen de leerkrachten geschoold en gecoacht 

worden ( door een erkend opleidingsinstituut) om dit nog beter onder de knie 

te krijgen. 

 

2. In juni 2017 heeft de Berg en Bosschool bezoek gehad van de 

onderwijsinspectie. Zij hebben naar verschillende kwaliteitsaspecten op de 

school gekeken. Twee onderdelen, namelijk “Zicht op ontwikkeling’ en 

‘kwaliteitszorg’ hadden verbetering nodig. Deze kwaliteitsaspecten hebben te 

maken met hoe de school de zorg vastlegt en evalueert, maar ook of er 

voldoende wordt ingespeeld op verschillen en onderwijsbehoeften van de 

leerlingen. En ook daar weer de registratie van. Met deze onderdelen zijn we 

hard aan de slag gegaan dit jaar. Er is een nieuw schoolondersteuningsplan 

geschreven, en ook in de groepen is e.e.a. veranderd in het vastleggen en 

volgen van de leerlingen met speciale onderwijsbehoeften. 

In juni 2018 heeft de inspectie een verificatieonderzoek gedaan, naar deze 

punten. De kwaliteitszorg is nu op orden, het punt ‘zicht op ontwikkeling’ nog 

niet, maar zijn we mee op de goede weg. Ze komen daarvoor ook niet meer 

terug, omdat er voldoende vertrouwen van de inspectie was.  

 

RESULTATEN VAN HET ONDERWIJS 
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3. De werkgroep Engels heeft een visie op het vak Engels ontwikkeld en 

vastgesteld met het team en de MR. Daarnaast is er onderzoek gedaan naar 

methodes en werkwijzen, door onder andere werkbezoeken op anders scholen 

af te leggen. We hebben ( in nauw overleg met de MR) besloten om volgend 

jaar te gaan starten met een driejarig traject dat ons gaat brengen naar een 

gecertificeerde VVTO-school. ( Vroeg Vreemde Taal Onderwijs). Wij gaan 

hiervoor de methode EarlyBird volgen en zullen daarin begeleid gaan worden 

door een expert.  

Dat betekent concreet dat we gaan inzetten op drie pijlers: taal onderwijs ( 

Engels in groep 1 t/m 8) , cultuur en internationalisering. Er zijn dit jaar eerste 

stappen gezet in een samenwerking met een VO school op het gebied van 

Engels. Dat zal komend schooljaar in de praktijk worden gebracht. 

 

 

4. Alle hardware en digitale schoolborden gaan vervangen worden. Daarvoor 

moest er een keuze gemaakt worden in de nieuw aan te schaffen hardware. In 

de meivakantie hebben alle groepen een nieuw Touchscreen gekregen met 

enorm veel mogelijkheden om goed, leuk en inspirerend onderwijs te geven. 

Daarnaast hebben wij de keuze gemaakt om in de onderbouw ( groep 1-3) te 

gaan werken met Ipads, en in de bovenbouw (4-8) met chromebooks.  Deze 

devices worden ingezet als ondersteuning en verwerking van de lessen, en niet 

als vervanging van de huidige methodes. Het komend schooljaar zal het ICT-

plan nog een concretere uitwerking krijgen. 
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5. Eind juni 2018 is er weer een grote groep 8 van school gegaan, namelijk 35 

leerlingen. Het doel was dan ook om minimaal met hetzelfde aantal leerling 

op de eerste schooldag te kunnen starten. Dat is gelukt, en zelfs meer dan 

dat. We starten het nieuwe schooljaar met 175 leerlingen, op de eerste 

schooldag in 2017 was dat met 166 leerlingen. Vooral de instroom van 

kleuters is behoorlijk toegenomen. Ook is er een kennismakingsfolder 

ontwikkeld en is het startboekje voor de kleuters vernieuwd. De website is 

aangepakt en wordt goed up-to-date gehouden. Ook zijn er afspraken 

gemaakt over meer samenwerking met de kinderopvang (Mam’s) en een 

school voor VO. Dat gaat volgend jaar meer gestalte krijgen. In januari is de 

hele school voorzien van nieuw, fris en modern meubilair.  
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Ook in 2018 hebben wij een score van de Eindtoets behaald die hoger lag dan het landelijke 

gemiddelde, namelijk: 541,1. Het landelijk gemiddelde lag in 2018 op 535.  

Waarop is de Cito eindscore gebaseerd? 

De opgaven in de Cito eindtoets 2018 gingen over taal en rekenvaardigheden. Daarnaast 

hebben sommige scholen ook wereldoriëntatie (aardrijkskunde, geschiedenis en natuur en 

techniek) getoetst. De score van dit laatste vak telt niet mee voor de Cito eindscore. De score 

van de Cito eindtoets 2018 kan variëren tussen de 501 en 550. 

 

 

 

 

 

 Referentieniveaus 

 In het leerlingenrapport staat ook het behaalde referentieniveau vermeld. Het behaalde 

referentieniveau geeft aan wat een leerling kan op het gebied van taal en rekenen. Er zijn 

voor groep 8 drie verschillende referentieniveaus: 

 

•1F: rekenen en taal worden voldoende beheerst (de meeste leerlingen zullen aan het eind 

van groep 8 aan dit niveau voldoen); 

•1S: rekenen wordt meer dan voldoende beheerst (dit is het niveau waar bij rekenen naar 

gestreefd wordt); 

•2F: het hoogst haalbare niveau voor rekenen en taal (voor leerlingen van groep 8) 

SCORE EINDTOETS 
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In bovenstaande tabel staan de gegeven adviezen voor de groep 8 leerlingen. Dit schooljaar 

zijn er 35 leerlingen vanuit groep 8 naar het Voortgezet Onderwijs gegaan. In alle gevallen 

is het advies van de school opgevolgd 

 Door de nieuwe wetgeving op het gebied van de privacy is het niet meer mogelijk om de 

leerlingen te volgen in het voortgezet onderwijs. 

UITSTROOM NAAR VO 
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Afgelopen jaar is er door het hele team hard gewerkt om er een goed en succesvol jaar van te maken. 

Het team is heel druk geweest om met elkaar te bepalen wat en hoe we de komende jaren het onderwijs 

willen invullen, onder andere op het gebied van instructie, aanbod van leerstof en het vak Engels. Daar 

zullen het komende schooljaar dan ook zeker stappen van te zien zijn. Ouders zullen goed op de hoogte 

worden gehouden via de Nieuwsbrief. Ook zal komend schooljaar het Ouderportal worden opengezet, 

zodat informatie en resultaten van toetsen zichtbaar worden voor de ouders. 

 

De groepen zes en zeven hebben dit jaar  meegedaan aan de Pilot Coderen. Een leuk en leerzaam 

project over coderen en programmeren. Dit werd gegeven en mogelijk gemaakt door de Rotaryclub in 

Apeldoorn. Ook hebben o.a. het traditionele Stokbroodbakfeest, het kerstdiner, Berg en Bos Got Talent, 

het project EU-schoolfruit voor mooie hoogtepunten gezorgd. 

 

Onze school heeft dit jaar met de staking meegedaan t.a.v. de werkdruk en het dreigend lerarentekort. 

We hebben als school ook het lerarentekort ondervonden. Meestal hebben we ziekte van een collega 

zelf intern kunnen oplossen, maar helaas hebben we ook één keer een groep naar huis moeten sturen. 

 

Komend schooljaar gaan wij verder op de ingeslagen weg. Dat wil zeggen kwalitatief goed onderwijs, 

maar ook blijven werken aan onderwijsverbetering en vernieuwing. Vanaf september start het traject 

van Vroeg Vreemde Taal Onderwijs ( Engels) en zal het team ook gaan werken aan de vaardigheden 

van EDI instructie en een betere doorgaande lijn in de groepen. Daarnaast zal komend jaar de nadruk 

liggen op ICT. Er komen in de onderbouw Ipads en vanaf groep 4 Chromebooks. 

 

Het team ( met een aantal nieuwe collega’s) zal komend jaar vol enthousiasme en professionaliteit 

werken aan het onderwijs op de Berg en Bosschool, waarbij de samenwerking met ouders als een heel 

belangrijk onderdeel wordt gezien.  

Ons motto “Fijn leren op De Berg en Bosschool” zullen we ook komend schooljaar weer als uitgangspunt 

houden. 

 

 

 

 

 

CONCLUSIE EN VOORUITBLIK 
 


